



Notice :-

addendum to tender announcement first time
1/2026 Automation project for the distribution
sector at the oil products distribution company

The ministry of oil/ oil products distribution company notes the adoption of **the tendering method for this project (tender in two stages)** The bidders whose desiring to participate Submit their **(technical bids)** after evaluating technical bids, invitations will be sent directly to the companies whose technical bids are accepted in **the first stage** to submit **(their commercial bids)** based on the approved tender documents **(second stage)**

All other conditions in the announcement shall remain the same, except that **(initial insurance)** is not required at this stage.

For more details visit the following websites:-

*Ministry of Oil : www.oil.gov.iq

*OPDC : www.opdc.oil.gov.iq

تنويه

ملحق اعلان مناقصة للمرة الاولى (٢٠٢٦/١) مشروع اتمته
قطاع التوزيع في شركة توزيع المنتجات النفطية

تنويه وزارة النفط /شركة توزيع المنتجات النفطية عن اعتماد (أسلوب المناقصة بمرحلتين) وعلى الراغبين بالاشتراك فيها تقديم (عرض فني) وبعد دراسة العرض الفني سيتم توجيه دعوة مباشرة الى مقدمي العطاءات الذين يتم قبول عطاءاتهم الفنية في المرحلة الاولى لغرض تقديم (عطاءاتهم التجارية) على اساس وثائق المناقصة المعدلة (مرحلة ثانية).

تبقى جميع الشروط والمتطلبات في الإعلان كما هي باستثناء (التأمينات الأولية) غير مطلوبة في هذه المرحلة.

للمزيد من التفاصيل بإمكان زيارة المواقع التالية :-

*موقع وزارة النفط الإلكتروني www.oil.gov.iq

*موقع الشركة الإلكتروني www.opdc.oil.gov.iq

حسين طالب عبود

Hussain T. Abboud

المدير العام

Director General



م/ اعلان مناقصة عامة للمرة الاولى (٢٠٢٦/ ١)

مشروع اتمته قطاع التوزيع في شركة توزيع المنتجات النفطية

يسر (وزارة النفط / شركة توزيع المنتجات النفطية) بدعوة مقدمي العطاءات من الشركات الرصينة والمعتمدة والمتخصصة في تصميم وتشغيل وصيانة مشاريع اتمته محطات الوقود وقطاع التوزيع بالكامل بموجب وثائق مصدقة اصوليا(أن تكون الشركات مقدمة العطاءات مسجلة لدى دائرة سجل الشركات كشركة ذات نشاط تكنولوجيا المعلومات) لتقديم عطاءاتهم الفنية والتجارية لتنفيذ المشروع اعلاه (عن طريق اسلوب عقد الشراكة) وحسب المواصفات المطلوبة في المناقصة من خلال الاطلاع على وثائقها المحملة على الموقع الالكتروني لشركةنا (www.opdc.oil.gov.iq). وحسب التفاصيل اناه:-

- 1- الكلفة التخمينية : غير مطلنة استناداً للنظام الداخلي الموحد للتعاقد لشركات وزارة النفط.
- 2- شراء وثائق المناقصة : يتم مراجعة الهيئة المالية من قبل المناقص لغرض شراء وثائق المناقصة ومرفقاتها الوثائق القياسية ورقياً وعلى قرص (CD) ويمكن شراءها الكترونياً عبر منصة الانترنت الموحد للإعلانات والمناقصات (www.itp.iq) التابعة الى وزارة التخطيط.
- 3- سعر شراء وثائق المناقصة: (٥,٠٠٠,٠٠٠) خمسة ملايين دينار غير قابل للرد ويكون الدفع عن طريق بطاقت الدفع الالكتروني.
- 4- وقت ومكان بيع وثائق المناقصة:
- أ- أيام الدوام الرسمي: الساعة (٨:٠٠ ص - ٢:٠٠ مساءً) ابتداء من تاريخ النشر.
- ب- شركة توزيع المنتجات النفطية/الهيئة المالية.
- 5- المؤتمر الفني: سيتم عقد مؤتمر الاجابة عن استفسارات المناقصين في مقر الشركة بتاريخ ٢٠٢٦/ ٢ / ١٨ الموافق يوم الأربعاء (الساعة العاشرة صباحاً).
- 6- مكان إيداع العطاءات: (بغداد/الدورة/مقر شركة توزيع المنتجات النفطية/لجنة فتح العطاءات المركزية).
- 7- تاريخ الغلق: اخر يوم لاستلام العطاءات ٢٠٢٦/٣/٢ الموافق يوم الاثنين لغاية الساعة (١٢) ظهراً
- 8- موعد فتح العطاءات: حال انتهاء الوقت المحدد لغلق المناقصة او بداية اليوم التالي للغلق وبحضور الراغبين من مقدمي العطاءات او ممثلهم المخولين
- 9- الوثائق المطلوبة من قبل مقدم العطاء عند تقديم العطاءات:
- أ- تقديم صورة من (شهادة التأسيس الشركة/محضر اجتماع/عقد تأسيس) مصادقة اصولياً نافذة لمدة سنة تقويمية من تاريخ إصدارها او اخر مصادقة عليها حاملة لصيغة الباركود (QR) ويتم تزويدها باسم المدير المفوض وأسماء المساهمين والمؤسسين للشركة.
- ب- (إجازة ممارسة مهنة + الهوية الضريبية+ عدم معاتعة من الاشتراك في المناقصة صادر من الهيئة العامة للضرائب) نافذة وحاملة لصيغة الباركود (QR).
- ت- وصل شراء وثائق المناقصة (نسخة أصلية)



١٠- تأمينات أولية بنسبة (١%) من قيمة العطاء على شكل (خطاب ضمان أو صك مصدق أو سفتجة) صادر من مصرف معتمد وتكون التأمينات الأولية مدرجة ضمن المنصة الإلكترونية لخطابات الضمان لدى البنك المركزي العراقي .

ج- السيولة النقدية

10 - مؤهلات مقدمي العطاءات: حسب ما مذكور تفصيلها في وثائق المناقصة .

11 - تقديم العطاء (نسخة أصلية) يوضع في مغلف منفصل مغلق يكتب عليه نسخة أصلية إضافة الى ذلك تقديم نسخ إضافية طبق الأصل عدد (٢) وتوضع كل واحد منها في مغلف منفصل مغلق يكتب عليها (نسخة إضافية) ويتم وضع المغلفات (الأصلية والإضافية) والبالغ عددها (٣) في مغلف كبير واحد ويثبت على كل مغلف اسم ورؤسهم المناقصة وعنوان وختم الشركة مقدمة العطاء.

12 - مدة نفاذ العطاء [١٢٠] يوماً من تاريخ غلق المناقصة.

13 - شركتنا غير ملزمة بقبول أو طأ العطاءات.

14 - اذا صادف يوم غلق المناقصة عطلة رسمية فيعتبر يوم العمل التالي موعداً لغلق المناقصة.

١٥- يلتزم مقدم العطاء الفائز المساهمة في انجاز مشاريع التشجير وذلك بتزويد وزارة الزراعة بشتلات زراعية وبما لا يتجاوز ١٠ مليون (عشرة ملايين دينار عراقي) وتقديم براءة ذمة بذلك وفقاً للآليات المحددة من قبل الوزارة انفا الذكر.

١٦- تتحمل الشركة الفائزة بالإحالة أجور النشر والإعلان وإعادة الإعلان في الصحف الوطنية والمنصة الإلكترونية وأجور أرشفة العقد على المنصة الإلكترونية .

للمزيد من التفاصيل بالإمكان زيارة المواقع التالية :-

*موقع وزارة النفط الإلكتروني www.oil.gov.iq

*موقع الشركة الإلكتروني www.opdc.oil.gov.iq

حسين طالب عبود

المدير العام



جمهورية العراق | وزارة النفط
Republic of Iraq | Ministry of oil



شركة توزيع المنتجات النفطية



Public Tender Announcement (First Time) No. (1/2026)

Automation Project for Distribution Sector Facilities at the Oil Products Distribution Company

The Ministry of Oil / Oil Products Distribution Company announces its invitation to bid submitters from companies), officially registered, accredited, and specialized in the design, operation, maintenance, and security of fuel stations and the distribution sector facilities in their entirety, provided that the bidding companies are duly registered with the Companies Registration Directorate as companies engaged in information technology activities, in order to submit their technical and commercial bids for the implementation of the above-mentioned project under the contract method (partnership contract), in accordance with the required specifications set forth in the tender documents, which may be reviewed and downloaded from the official website of the Company (www.opdc.oil.gov.iq), as detailed below:-

1. Estimated Cost:

The estimated cost of the project is undisclosed, in accordance with the Unified Internal Contracting Regulations applicable to companies of the Ministry of Oil.

2. Purchase of Tender Documents:

The bidder shall have visited the Financial Department to purchase the tender documents either in person or electronically through the Unified Electronic Platform for Government Advertisements and Tenders (www.itp.iq).

3. Price of Tender Documents: The price of the tender documents is IQD 5,000,000 (Five Million Iraqi Dinars) only, non-refundable, payable exclusively through approved electronic payment methods.

4- time , address of selling

Tender documents

Tender documents shall be sold during official working hours from 8:00 a.m. to 12:00 p.m., starting from the date of publication of this announcement.

Oil Products Distribution Company/ Financial Department.

5. Technical Clarification Conference:

A technical clarification conference shall be held to respond to bidders' inquiries on Wednesday, 18/02/2026, at 10:00 a.m., at the headquarters of the Oil Products Distribution Company.



جمهورية العراق | وزارة النفط
Republic of Iraq | Ministry of oil



شركة توزيع المنتجات النفطية



6. Place of Submission of Bids:

Bids shall be submitted to (Baghdad / Aldora/the headquarters of the Oil Products Distribution Company / Central Tenders Opening Committee.

7. Deadline for Submission of Bids:

The final deadline for the submission of bids is Monday, 02/03/2026, at 12:00 p.m. (noon). No bids shall be accepted after this deadline.

8. Opening of Bids:

In the event that bids are not opened on the specified closing date, the opening shall take place on the next official working day, in the presence of bidders or their duly authorized representatives.

9. Required Documents:

A-Bidders must submit the following documents as part of their bid:

Certificate of Incorporation and Memorandum of Association officially certified (valid for one calendar year from the date of issuance and provided with a QR code format). Also, providing us with the name of the authorized manager, all his documents, names of shareholders, and founders of the company.

B- Commercial Registration Certificate.

+ Tax Clearance Certificate and confirmation of no legal impediment to participation in public tenders, issued by the General Commission for Taxes. (Valid and provided with a QR code format).

C- Tender's receipt (original copy).

D- Initial Bid Bond amounting to (1%) of the total bid value, in the form of a bank guarantee or certified check issued by an accredited bank. The initial bid bonds shall be registered on the electronic platform for bank guarantees at Central Bank of Iraq.

E- Financial Liquidity

10- The required qualification criteria for bidder: according to the qualification criteria that mentioned in tender documents

11-Each bid shall be submitted in sealed envelopes as follows:

- One (1) original copy marked "Original".

- Two (2) additional copies marked "Copy".

Each envelope shall be sealed separately and placed inside one large sealed envelope clearly indicating the tender name, tender number, bidder's name, address, and official seal.



جمهورية العراق | وزارة النفط
Republic of Iraq | Ministry of oil



شركة توزيع المنتجات النفطية



12. Bid Validity:

The bid shall remain valid for a period of one hundred and twenty (120) calendar days commencing from the tender closing date.

13- Our company is not obliged to accept the lower prices.

14- If the closing date meet on an official holiday, the closing date will be on the next working day.

15-Environmental Obligation:

The successful bidder shall be obligated to contribute to national afforestation initiatives by supplying agricultural seedlings through the Ministry of Agriculture, with a maximum financial ceiling not exceeding IQD 10,000,000 (Ten Million Iraqi Dinars), in accordance with the mechanisms determined by the Ministry.

16-Publication and Advertising Costs:

All costs related to publication, advertisement, re-advertisement in official newspapers, electronic platforms, and tender award notices shall be borne exclusively by the successful bidder.

For more information, please visit the following websites:

*Ministry of Oil : www.oil.gov.iq

*OPDC : www.opdc.oil.gov.iq

Hussain T. Abboud
Director General